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Protokół nr 33/21 

z posiedzenia  Komisji Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska 

 i Porządku Publicznego 

z dnia 08.12.2021r. 

 

Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godzinie  14:30  w  siedzibie Urzędu Gminy Włocławek.  

W posiedzeniu uczestniczyli Radni  Gminy Włocławek, Wójt Gminy Włocławek – Pani Magdalena 

Korpolak – Komorowska, Kierownik Referatu Budownictwa, Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej  - Pani 

Katarzyna Knasiak. 

W obradach uczestniczyło 12 członków Komisji - lista obecności Radnych  stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

Proponowany porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.   

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Włocławek na 2022 r.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Włocławek na lata 2022 – 2038.  

7. Rozpatrzenie wniosku w sprawie nadania tytułu „ Zasłużony dla Gminy Włocławek”  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie nadania tytułu „ Zasłużona dla 

Gminy Włocławek”.  

9.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie nadania tytułu „ Zasłużony dla 

Gminy Włocławek”.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Włocławek oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego na 2022 rok.  

12. Sprawy różne.       

13. Zamknięcie posiedzenia.   

 

Ad.1. 

Przewodniczący Komisji Pan Radny Tomasz Nowacki o  godzinie 14:30 otworzył posiedzenie  

 i powitał członków komisji oraz zaproszonych gości.  
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Ad. 2. 

Pan  Przewodniczący na  podstawie  podpisanej  listy  obecności  stwierdził quorum /obecnych 12 

członków Komisji/.  

 

Ad.3. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek posiedzenia po czym zapytał, czy  ktoś 

ma propozycje uzupełnienia porządku posiedzenia?  

Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska zawnioskowała o wprowadzenie jako pkt. 6 – 

Zaopiniowanie projektu  uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Miasta Włocławek i Gminy Włocławek 

wchodzących w skład aglomeracji Włocławek, przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji 

obszaru i granic aglomeracji Włocławek. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku obrad o pkt. 6. Wniosek 

został przyjęty – jednogłośnie.  

Z uwagi na brak kolejnych propozycji uzupełnienia porządku obrad Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie porządku obrad.  

Proponowany porządek posiedzenia został   przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 4.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący poprosił o omówienie projektu budżetu Gminy Włocławek na 2022r. 

przez  Panią Skarbnik oraz Panią Wójt.  

Pani Skarbnik Angelika Przybysz poinformowała, że projekt budżetu Gminy Włocławek na 2022 rok 

został opracowany w oparciu o niżej wymienione akty prawne:  

1) Ustawę z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych,  

2) Ustawę z dnia 13 listopada 2003 roku o dochodach jednostek samorządu terytorialnego,  

3) Rozporządzenie Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 r. w sprawie szczegółowej klasyfikacji 

dochodów i wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych,  

4) Uchwałę Nr XLII/285/10 Rady Gminy Włocławek z dnia 28 czerwca 2010 r. w sprawie określenia 

procedur opracowania i uchwalania budżetu Gminy Włocławek oraz szczegółowości i zakresu 

materiałów informujących towarzyszących projektowi budżetu,  

5) Zarządzenie nr 212/21 Wójta Gminy Włocławek z dnia 15 września 2021r. w sprawie parametrów 

przyjętych do prac nad projektem budżetu Gminy Włocławek na 2022 rok i projektem Wieloletniej 

Prognozy Finansowej.  

Dochody budżetu Gminy Włocławek na 2022 rok zaplanowano w łącznej kwocie  

47 714 100,78 zł, z tego dochody bieżące – 37 265 918,55 zł, dochody majątkowe w kwocie 10 448 

182,23 zł. Podstawowe źródła dochodów budżetu stanowią: - dochody na zadania zlecone 5 057 350,00 

zł, tj. 10,60%, - dochody z tytułu subwencji oświatowej i wyrównawczej 12 996 343,00 zł, tj. 27,24%, - 

dotacje i środki na inwestycje 10 448 182,23 zł, tj. 21,90%, - dochody na zadania własne 19 212 225,55 

zł, tj. 40,26%.  
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Wydatki na 2022 rok w budżecie Gminy Włocławek zaplanowane zostały w łącznej kwocie 54 785 

164,81 zł, z tego wydatki bieżące 34 802 562,74 zł, wydatki majątkowe – w kwocie 19 982 602,07 zł. Z 

tego planuje się: - wydatki bieżące na zadania własne 29 745 212,74 zł,tj. 54,29% w tym fundusz sołecki 

235 093,03 zł, - wydatki na zadania zlecone 5 057 350,00 tj. 9,23%, - wydatki majątkowe 19 982 602,07 

zł tj. 36,47% w tym fundusz sołecki 455 406,22 zł.  

Następnie Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska omówiła poszczególne inwestycje, które 

znalazły się w projekcie budżetu na 2022 r. dodała, że w planie wydatków majątkowych na 2022 r. 

zaplanowano kwotę blisko 20 mln zł, w tym na drogi publiczne gminne prawie 6 mln zł., w Warząchewce 

Polskiej, Dębie Polskim i Małym, Telążnej Leśnej, w Nowej Wsi, w Świętosławiu, w Pinczacie. 

W dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego znalazły się środki finansowe na dokończenie 

budowy nowoczesnego Centrum Integracji Wiejskiej w Smólniku oraz budowę CIS w Kruszynie jak 

również budowę świetlicy w Kosinowie oraz budowę sceny letniej i utworzenie ogólnodostępnych miejsc 

rekreacji i aktywności fizycznej przeznaczonych do wypoczynku, sportu i rekreacji wraz z 

zagospodarowaniem terenu przy boisku sportowym w miejscowości Kruszyn. 

Zaplanowano również kwotę 9 mln na modernizację wraz z rozbudową SUW w Dębicach oraz sieci 

wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy, a kwotę 1, 69 mln zł na dokończenie rozbudowę i przebudowę 

SUW w Smólniku.  

W 2022 roku na inwestycje planuje się przeznaczyć kwotę blisko 20 mln złotych. Jest to rekordowa 

kwota w historii gminy jaką zarezerwowano na inwestycje, To więcej niż w 2021 r. o ponad 6, 6 mln zł. 

Plan inwestycyjny w pierwszej kolejności zapewnia środki na finansowanie zadań zrealizowanych i 

kontynuowanych zgodnie z zawartymi umowami w 2021 r. Zaplanowano również nowe przedsięwzięcia. 

Największa część inwestycji przypada w 2022 roku na inwestycje w zakresie infrastruktury 

wodociągowej i sanitacyjnej wsi.  

Uwag w temacie projektu budżetu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Włocławek na 2022 r.  

Za przyjęciem głosowało – 10 radnych, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

Radna Pani Monika Michalak nieobecna podczas głosowania.  

 

Ad. 5.  

Głos w temacie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Włocławek na lata 2022 – 2038 jest konsekwencją projektu budżetu na 2022 r. i znalazły się w niej 

wszystkie zadania ujęte w projekcie budżetu.  

Uwag w temacie projektu budżetu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Włocławek na 2022 r.  

Za przyjęciem głosowało – 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  
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Ad. 6.  

Pani Kierownik Katarzyna Knasiak omówiła projekt uchwały i przekazała,  że mając na uwadze 

stanowisko Ministra Infrastruktury przekazane w dniu 21 września 2021 r. odnoszące się do zobowiązań 

wynikających z dyrektywy Rady 91/271/WEG z dnia 21 maja 1991 r. dotyczącej oczyszczania ścieków 

komunalnych, w celu zapewnienia wymaganego stopnia skanalizowania na obszarze aglomeracji 

Włocławek konieczna jest zmiana obszaru i granic aglomeracji przyjętej uchwałą nr XVII/192/2019 Rady 

Miasta z dnia 16 grudnia 2019 r., w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Włocławek (Dz. 

Urz. Woj. Kuj-Pom. Z 2019 r., poz. 7397). 

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Miasta Włocławek i Gminy Włocławek 

wchodzących w skład aglomeracji Włocławek, przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji 

obszaru i granic aglomeracji Włocławek. 

Uwag w temacie projektu budżetu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Włocławek na 2022 r.  

Za przyjęciem głosowało – 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Ad. 7.  

W tym punkcie Pani Radna Elżbieta Sadowska poinformowała, że Klub Radnych „ Dla Dobra Gminy” 

wystąpił z wnioskiem o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Włocławek” dla Pani Wiesławy Bąkowskiej 

wystąpił w dniu 24 listopada 2021 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Włocławek Klub Radnych „ Dla 

Dobra Gminy”.  

W uzasadnieniu wniosku Klub Radnych „ Dla Dobra Gminy” zawarł następującą argumentację: 

„Pan Leszek i Wiesława zam. w Gminie Włocławek są rodziną, która wychowała 16 dzieci. Są 

inicjatorami wielu przedsięwzięć społecznych, znakomitych rozwiązań ułatwiających życie 

mieszkańcom. Należy nadmienić, że tytuł „Zasłużony dla Gminy Włocławek” jest wyrazem najwyższego 

wyróżnienia i uznania za działalność na rzecz Gminy Włocławek we wszystkich dziedzinach życia 

społecznego. Państwo Bąkowscy to wielodzietna rodzina, wychowali 16 dzieci. Kim są Państwo 

Bąkowscy? 

Są rodziną bardzo katolicką, wspierająca politykę prorodzinną. Pan Leszek utrzymywał rodziną pracując 

w gospodarstwie rolnym odziedziczonym po rodzicach, gdzie praca w gospodarstwie oraz w polu 

niewątpliwie była ciężka i wymagająca. Wsparcie w gospodarstwie otrzymywał wtedy kiedy dzieci 

wracały ze szkoły. Pani Wiesława nie mogła pracować zawodowo bo zajmowała się wychowaniem 

dzieci. Wychowanie 16 dzieci, kiedy jeszcze nie obowiązywał Program 500 plus finansowy fundament 

wsparcia rodzin, który wszedł dopiero w życie 1 kwietnia 2016 roku było bardzo trudne, wymagające 

wysiłku i poświęcenia. Dzieci Państwa Bąkowskich nie mogły korzystać z Programu, który obecnie 

przyczynia się do znacznej poprawy sytuacji materialnej rodzin w Polsce , ale pomimo braku dopływu 

stałej gotówki z programu rodzina zawsze rodzina  potrafiła sobie radzić, bez jakiejkolwiek wsparcia. 

Należy dodać, że uruchomiony Programu 500 plus wpływa na poprawę jakości życia wszystkich 

polskich rodzin mających dzieci na utrzymaniu i stanowi dopełnienie kompleksowej polityki państwa 
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wobec rodzin, czego rodzina Państwa Bąkowskich nie mogła doświadczyć podczas troszczenia się o 

swoje dzieci. Żyli przez te wszystkie lata wychowując dzieci tak, aby dzisiaj mogli być z nich dumni, a 

inni mogli brać przykład i być wzorem do naśladowania. Mają dom, mają gdzie mieszkać. Dzieci 

ukończyły szkoły, zdobywając wykształcenie. Wyższe wykształcenie zdobyła Aleksandra  

i Agnieszka natomiast pozostałe rodzeństwo ma wykształcenie średnie i zawodowe. Oprócz Moniki, 

Patryka i Kamila rodzeństwo się usamodzielniło każdy wybrał sobie zaplanowaną ścieżkę w życiu i 

mieszka poza domem rodzinnym. 

Służbę wojskową odbyli: Dawid, Tomek, Ludwik i Szymon. Małżonkowie Leszek i Wiesława otrzymali 

gratulacje i życzenia, zostali odznaczeni w imieniu Ministra Obrony Narodowej medalem „Za zasługi dla 

obronności kraju”. Większych problemów życiowych z wychowaniem dzieci nie było, jak w tym czasie 

były to rozwiązywała je rodzina na miejscu.  Obecnie Pani Wiesława i Pan Leszek przebywają na 

zasłużonej emeryturze ciesząc się spokojem, dbając o swoje zdrowie, które zostało nadszarpnięte w 

czasach wychowywania dzieci z myślą, aby zostali po prostu dobrymi ludźmi”. 

Pan Przewodniczący Tomasz Nowacki zapytał, czy są pytania w tym punkcie?  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne rozpatrzenie wniosku o nadanie tytułu „ Zasłużony dla Gminy Włocławek” dla Państwa 

Bąkowskich.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 8.  

Pani Wójt w tym punkcie odczytała projekt uchwały o nadania tytułu “Zasłużony dla Gminy Włocławek” 

dla Pana Leszka Bąkowskiego.  

Projekt uchwały został pozytywnie zapiniowany – jednogłośnie.  

 

Ad. 9.  

Pani Wójt w tym punkcie odczytała projekt uchwały o nadania tytułu “Zasłużony dla Gminy Włocławek” 

dla Pani Wiesławy Bąkowskiej.  

Projekt uchwały został pozytywnie zapiniowany – jednogłośnie.  

 

Ad. 10.  

Pan Sekretarz Piotr Stanny omówił projekt uchwały informując, że określenie przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego 

oraz warunków i zasad korzystania z nich, następuje – w myśl art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 16 grudnia 

2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym – w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Rada Gminy Włocławek uchwałą Nr XXXIX/262/21  dnia 26 października 2021 r. w sprawie  określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Włocławek oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków (Dz. Urz. Województwa Kujawsko-Pomorskiego z 2021 r. poz. 5455) uchwaliła przystanki 

komunikacyjne na terenie Gminy Włocławek oraz warunki i zasady korzystania z tych przystanków. 
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W dniu 19 listopada 2021 r. Wojewoda Kujawsko-Pomorski wszczął postępowanie nadzorcze w sprawie 

stwierdzenia nieważności części zapisów załącznika Nr 2 do uchwały Warunki i zasady korzystania z 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Włocławek, a 

mianowicie § 1 ust. 3, § 2 ust. 1, ust. 2, ust. 5 oraz ust. 6 pkt 1-4 i § 3 ust. 2. 

Uwag w temacie projektu budżetu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu omówionej uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 11.  

W tym punkcie Pani Małgorzata Krzeszewska poinformowała, że znowelizowana ustawa z dnia 21 

czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminnym i o zmianie Kodeksu 

Cywilnego (Dz. U. z 2020 r., poz. 611, z 2021 r., poz. 11 i 1243), obliguje gminę do dostosowania 

przepisów aktów prawa miejscowego do przepisów rangi ustawowej. Uchwały Rady Gminy, będące 

aktami prawa miejscowego, muszą bowiem respektować unormowania zawarte w aktach prawnych 

wyższego rzędu. Normy wyrażone w ustawie wymagają zatem uszczegółowienia w uchwale, jednak 

tylko w tej części, w której nie zostały uregulowane w ustawie jako akcie wyższego rzędu. 

Nowa proponowana uchwała obejmuje uściślenie i uszczegółowienie obowiązujących zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Włocławek w świetle 

obowiązujących przepisów prawnych i ma na celu zwiększenie przejrzystości we wrażliwym społecznie 

obszarze gospodarki mieszkaniowej w gminy. 

Ustawa zmieniająca zawiera przede wszystkim likwidację odrębnej funkcjonalnie części 

mieszkaniowego zasobu gminy, jaką stanowią lokale socjalne. Wprowadzenie najmu socjalnego lokali 

mieszkalnych oznacza rezygnację ze stosowania pojęcia ,,lokal socjalny” i konieczność wydzielenia 

tych lokali z mieszkaniowego zasobu gminy. Stosowanie najmu socjalnego polega na tym, że gmina 

będzie mogła każdy lokal spełniający wymogi stawowe wynająć lub podnająć w ramach najmu 

socjalnego. 

Uwag w temacie projektu budżetu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu omówionej uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 12 

W tym punkcie Pan Przewodniczący odczytał plan pracy komisji na 2022 r. i z uwagi na brak wniosków 

uzupełniających poddał pod głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie planu pracy komisji.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 13.  

Sprawy różne:  

 

Radny Pan Dariusz Gliszczyński zapytał jak wygląda sprawa działki w Modzerowie, tam gdzie stoi 

kaplica? Czy wiadomo już co dalej w tej kwestii? 
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Pani Wójt Magdalena Korpolak- Komorowska odpowiedziała, że odbyło się spotkanie z księdzem 

proboszczem, ale jeszcze  nie wiedział w jakim kierunku sprawa będzie się kierowała. Będziemy czekać 

na ruch ze strony parafii.  

 

Radny Pan Paweł Bogdanowicz zapytał co z pomostem nad jeziorem w Skokach? Czy ktoś był na 

miejscu i sporządził protokół?  

Pani Wójt odpowiedziała, że na ten moment nie mieliśmy możliwości naprawy pomostu, ale w 

najbliższym czasie sprawa będzie załatwiona.  

 

Radny Dariusz Gliszczyński zwrócił uwagę na problem z energia elektryczną w świetlicy w Modzerowie.  

Pani Wójt odpowiedziała, że problem jest w każdej ze świetlic, ponieważ są stare linie i nie dostosowane 

do obecnych urządzeń elektrycznych, dlatego koki wysiadają. Systematycznie będziemy podchodzić do 

wymiany.  

 

Ad. 14.  

Na tym posiedzenie Komisji zostało zakończone.  

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął posiedzenie o godzinie 

15.45.    

 

Protokół sporządziła: 

A.Seroczyńska 

  

        Przewodniczący             

       Komisji GKDOŚiPP                                       

 

  Tomasz Nowacki                             

    

 

 

 

 

 

 


